
Protokół Nr XXV/2012                                                                                                                     

z XXV Sesji Rady Gminy Dygowo                                                                                           

odbytej 28 grudnia 2012 roku 

Otwarcia obrad XXV sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 10
00

 dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Panią Skarbnik, Panią 

Sekretarz, Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy, Komendanta Straży Gminnej 

Sołtysów, oraz zaproszonych gości wśród których był V-ce Przewodniczący Rady Powiatu 

Pan Antoni Szarmach.  

Na 15 – stu radnych na Sesji obecnych było 12 – stu radnych i 16 – tu zaproszonych gości 

(listy obecności stanowią załącznik do protokołu). Rada jest prawomocna do podejmowania 

uchwał. 

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na Sesję. 

Wójt – zaproponował aby do porządku obrad dodać projekt 2 uchwał w sprawie: podziału 

sołectwa Piotrowice i utworzenia sołectw Kłopotowo i Włościbórz oraz nadania statutów tym 

sołectwom i zmiany statutu sołectwa Piotrowice, oraz w sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Dygowo. 

Porządek obrad ze zmianą zaproponowaną przez Wójta, Rada przyjęła – jednogłośnie 

Protokół z ostatniej XXIV sesji Rady Gminy Dygowo dostępny były w biurze Rady Gminy i 

jest do wglądu na dzisiejszej sesji.                                                                                                   

Rada nie wniosła uwag i protokół przyjęła – jednogłośnie. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Zgłaszanie interpelacji. 

3. Informacja z działalności Wójta. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

1) zmiany w budżecie gminy na 2012 rok, 

2) zmiany w wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2012-2021, 

3) uchwalenia budżetu Gminy Dygowo na rok 2013, 

4) uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dygowo na lata 2013-

2021, 

5) zatwierdzenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 

Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie Gminy Dygowo w  latach 

2013-2017,                                                                                                                      

6) zawarcia porozumienia międzygminnego 

7) podziału sołectwa Piotrowice i utworzenia sołectw Kłopotowo i Włościbórz oraz 

nadania statutów tym sołectwom i zmiany statutu sołectwa Piotrowice,                    

8) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dygowo. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

6. Wolne wnioski.                                                                                                                                  

7. Zakończenie obrad. 



Ad 2. Zgłaszanie interpelacji.        

                                                                                                        
Radny Artur Wasiewski – poprawa stanu nawierzchni na ul. Diamentowej, 

- czy została odebrana budowa chodnika na ul. Barcińskiej? Ponieważ został tam 

nieuporządkowany teren.  

Radny Andrzej Supko – jaki jest przebieg na terenie naszej Gminy planowanej w 

przyszłości drogi S-6, czy były prowadzone konsultacje z Gminą w tym zakresie? 

Radna Jolanta Pankiewicz – zgłosił się do mnie P. Obłoj z Wrzosowa w sprawie lokalizacji 

wiatraka, który znajduje się ok. 600 metrów od zabudowań, a powinno być 2-4 km według 

pisma z ministerstwa zdrowia, czy można byłoby to sprawdzić oraz ewentualnie przesunąć 

ten jeden wiatrak gdyby był zbyt blisko zabudowań                                                                          

– brak oświetlenia przy drodze do stacji PKP i na boisku Orlik we Wrzosowie                                

– wejście do ośr. Zdrowia we Wrzosowie, wadliwie wstawione drzwi wejściowe oraz 

dodatkowy stopień. 

P. Przewodniczący – poinformował o piśmie od P. Obłója (stanowi zał. do protokołu) które 

poprosił o przesłanie wszystkim Radnym drogą e-mail. 

Ad 3. Informacja z działalności Wójta.                                                                                       
(stanowi załącznik do protokołu)                                                                                       

Dodatkowo Wójt w tym punkcie omówił budowy oświetlenia drogi do stacji PKP we 

Wrzosowie, nie jest jeszcze zakończona ta inwestycja więc mogą występować utrudnienia ale 

powinno być zakończone lada dzień, wejście i podjazd do ośr. zdrowia we Wrzosowie są na 

gwarancji i zostanie to wszystko poprawione.                                                                                        

Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

1) zmian w budżecie gminy Dygowo na 2012 rok 

 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna           

 

Wójt – są to zmiany czyszczące i porządkujące na koniec 2012 roku.                                                                            

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                        

przeciw – 0                                                                                                                                     

wstrz. – 0  

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

 

 

 

 



2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2012-2021, 

 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna     

 

Radna Jolanta Pankiewicz – remont boiska we Wrzosowie, czy to jest projekt? 

 

Wójt – tak jest to projekt                                                                                  

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                        

przeciw – 0                                                                                                                                     

wstrz. – 0  

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

3) uchwalenia budżetu Gminy Dygowo na rok 2013  

Wójt – budżet został przekazany w odpowiednich terminach do wszystkich instytucji, oraz do 

Radnych, był dyskutowany szczegółowo na posiedzeniach komisji, jest to budżet 

inwestycyjny, stopień zadłużenia wynosi 32%. Budżet ten na pewno ulegnie zmianie po 

pierwszych przetargach, które odbędą się już na początku roku, jeśli będziemy mogli to 

będziemy się starali w trakcie roku dołożyć inwestycje które teraz w budżecie się nie 

znalazły. Chciałbym abyśmy mogli zrealizować wszystko co mamy zaplanowane ale nie 

wiemy czy będzie to możliwe, musimy spełniać wszystkie wskaźniki których jest coraz 

więcej, a np. ze sprzedażą mienia może być problem, ponieważ nie mamy co sprzedawać, w 

najbliższych latach ponieważ nie mamy takich możliwości, jak zresztą wiele gmin, więc 

liczymy że może coś w tej dziedzinie uda się zmienić. W budżecie znalazły się inwestycje na 

które mamy już podpisane umowy tzw. PROW, mamy przygotowane projekty na inne 

inwestycje, musimy je mieć aby starać się o dofinansowanie z zewnątrz. 

Radny Robert Jaruzel – zapoznał wszystkich z uchwałą RIO w sprawie budżetu na 2013 rok 

opinia pozytywna (stanowi zał. do protokołu)  

Opinie wszystkich komisji – pozytywne 

Radny Artur Wasiewski – na jakich cmentarzach będą prowadzone prace w związku z 

pozycją w budżecie:  zakup ogrodzenia na cmentarze gminne. 

Wójt – ta pozycja dotyczy wszystkich cmentarzy, będziemy zakupywali materiał a pracę 

związane z wymianą starego ogrodzenia na nowe wykonywali we własnym zakresie.  

Będziemy starali się uporządkować wszystkie nasze cmentarze. 

Radna Jolanta Pankiewicz – czego dotyczą zapisy które znajdują się w WPF i dotyczą ośr. 

Zdrowia we Wrzosowie, jest tam kwota 445 tyś zł, co oznaczają te kwoty? 

Wójt – całość zadania obejmuje montaż solarów i jest to pierwsza kwota ok. 160 tyś zł, 

pozostała część dotyczy ocieplenia budynku i prac z tym związanych. Będziemy starali się 

uzyskać dofinansowanie na realizację tego zadania. Całość zadania jest pokazana w 2013 

roku, ale nie wiemy czy całość uda się zrobić w przyszłym roku. 



Radny Piotr Krysztofiak – czy w budżecie planowane jest ogrodzenie części nowej 

cmentarza we Wrzosowie? 

Wójt – jeśli pojawi się potrzeba otworzenia tej części cmentarza to oczywiście zrobimy to w 

tym roku, obecnie trwają prace min. związane z wycinką drzew na starej części cmentarza 

dzięki którym powinniśmy zyskać trochę terenu.   

Radna Jolanta Pankiewicz – składałam do budżetu 4 wnioski ujęty został tylko jeden dot. 

ośr. zdrowia we Wrzosowie, dlaczego nie została ujęta budowa świetlicy we Wrzosowie? 

Wójt – pieniądze na budowę świetlicy będziemy pozyskiwać z Mieleńskiej Grupy Rybackiej 

jak tylko pojawi się nabór złożymy nasz wniosek i powinniśmy uzyskać to dofinansowanie. 

Na wiosnę złożymy wniosek i powinniśmy wprowadzić je do budżetu oraz w części 

zrealizować w 2013 roku. Jeśli Rada nie wyrazi sprzeciwu to powinniśmy zakończyć 

inwestycje w 2014 roku. 

Radny Józef Rozwód – uważam że w tych miejscowościach w których funkcjonują szkoły 

nie powinniśmy budować nowych świetlic, tylko w szkole wydzielić pomieszczenie które 

pełniłoby funkcję świetlicy. Budowa nowej świetlicy wiąże się również z kosztami jej 

późniejszego utrzymania. Powinniśmy się zastanowić nad sensem wydawania tych środków 

na budowę nowych świetlic i może lepiej przeznaczyć środki na zajęcia dodatkowe dla dzieci. 

Wójt – w projekcie na przyszły rok nie ma nic obudowie  nowych świetlicach, są to remonty 

tych które już istnieją, we Wrzosowie będzie budowana świetlico – remiza. Potrzeby OSP 

Wrzosowo są spore, musimy wybudować 2 garaże dla samochodów OSP z całym zapleczem i 

remiza będzie pełniła funkcję świetlicy. Jest potrzeba żeby funkcjonowała porządna remiza 

we Wrzosowie. Popieram pogląd wykorzystywania szkół i te szkoły są wykorzystywane, 

obecnie w szkole odbywają się zajęcia świetlicowe. Zamieniliśmy remont remizy na budowę 

remizo- świetlicy za podobne środki.  

Radna Jolanta Pankiewicz – obecną świetlicę we Wrzosowie nie da się powiększyć jest tam 

mało miejsca tylko dla dzieci, nie ma we Wrzosowie Sali w której mogłyby się odbywać np. 

zebrania wiejskie. Gdybyśmy mieli dodatkowe pomieszczenia w remizie moglibyśmy 

przenieść tam bibliotekę ze szkoły i zyskać dodatkowe pomieszczenie dla 6latków.  

Wójt – obecnie nie widzę możliwości przenoszenia biblioteki. 

Radny Józef Rozwód – nie sądziłem że są takie problemy lokalowe w szkole we Wrzosowie, 

sądziłem że skoro mamy niż demograficzny te potrzeby będą się zmniejszały. 

Radny Robert Jaruzel – w budżecie nie ma nic na temat zabezpieczenia tzw. fundamentów 

w Dygowie których stan się pogarsza, powinniśmy zastanowić się nad zabezpieczeniem 

odpowiednim tych fundamentów. Jeśli tego nie zrobimy to może być wkrótce za późno. 

Wójt – fundamenty i przesiąki na nich staramy się na bieżąco remontować, powinniśmy 

pomyśleć o zadaszeniu tego obiektu i wprowadzeniu do budżetu tego zadania, nie powinny 

być to wielkie koszty. Obecnie jest to częściowy problem nie na tyle duży żeby wprowadzać 

go do budżetu. 

 



Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                          

przeciw – 0                                                                                                                                     

wstrz. – 0  

Uchwała podjęta –  jednogłośnie 

Wójt – podziękował Radnym za przyjęcie budżetu. 

4) uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dygowo na lata 2013-

2021 

Opinie wszystkich komisji – pozytywne 

Radna Jolanta Pankiewicz – zapoznała wszystkich z uchwałą RIO w sprawie WPF – 

pozytywna (stanowi zał. do protokołu). 

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                         

przeciw – 0                                                                                                                                     

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

Przerwa 10 min. 

 

5) zatwierdzenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych 

i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie Gminy Dygowo w  latach 2013-2017,                                                                                                                      

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna                                                                                      

Radny Józef Rozwód – czy jest to wiążące z przystąpieniem do porozumienia? 

Wójt – nie koniecznie jest to uchwała która jest niezbędna do zatwierdzenia taryf na 2013 

rok. 

Radny Józef Rozwód – cały czas mówimy że naszym celem strategicznym jest osiągnięcie 

jednej ceny na terenie działania całej spółki, biorąc pod uwagę zapisy z tabeli wychodzi że 

będzie wzrastała różnica między miastem a gminami, przyjmując to możemy się spodziewać 

większej rozbieżności cen w przyszłości. 

Wójt – w tej tabeli jest określony potencjalny wzrost usług świadczących przez MWiK 

Ciągle prowadzimy rozmowy, jest to trudny temat obecnie miasto Gościno nie wycofało z 

sądu swojego pozwu więc nie jest łatwo, ale zbliżamy się do zawarcia porozumienia i 

osiągnięciu takiego modelu w którym różnić będziemy się tylko wysokością podatku. 

Wszystkie koszty będą wspólne co jest dla nas najkorzystniejsze. W przyszłym roku cena 

wody powinna spaść, podobnie jak w przyszłych latach gdy powinno wzrastać zużycie wody, 



na mieście próbuje robić się z tego tematu politykę. Będziemy starali się aby cena dla 

mieszkańca była jak najmniejsza. Jeśli woda będzie tania to będzie rozwijał się jej rozbiór.    

W chwili obecnej nie wszystkie sprawy są jeszcze do końca rozstrzygnięte. 

Głosowanie: 

za – 11                                                                                                                                        

przeciw – 0                                                                                                                                     

wstrz. – 1 

Uchwała podjęta – większością głosów. 

6) zawarcia porozumienia międzygminnego 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna                                                                                      

Wójt – rada nie zatwierdza treści porozumienia tylko wyraża zgodę na zawarcie 

porozumienia. 

P. Przewodniczący – uchwała ta powinna być przyjęta przez wszystkie samorządy w tej 

samej jednolitej wersji  

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                         

przeciw – 0                                                                                                                                     

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

 

7) podziału sołectwa Piotrowice i utworzenia sołectw Kłopotowo i Włościbórz oraz 

nadania statutów tym sołectwom i zmiany statutu sołectwa Piotrowice,                    

Opinia Komisji Społecznej - pozytywna 

Wójt – jest to uchwała w sprawie podziału sołectwa cała procedura rozpoczęła się już 

wcześniej, stało się ta na wniosek mieszkańców, udało zebrać się  odpowiednią liczbę 

mieszkańców na zebraniu które musiało się odbyć abyśmy mogli kontynuować dalej 

procedurę. Podobnie było z rozdziałem Świelubia i Pustar, sprawdziło się to i dobrze 

funkcjonuje z korzyścią dla mieszkańców. Wcześniej nie mogliśmy wprowadzić pod obrady 

tych uchwał ponieważ nie doszło do skutku zebranie w którym musiało wziąć udział min. 

20% mieszkańców, teraz jesteśmy już po takim zebraniu. W przyszłym roku powinny odbyć 

się wybory w nowych sołectwach. 

 

 



Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                         

przeciw – 0                                                                                                                                     

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

 

8)  Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dygowo. 

Opinia Komisji Społecznej – pozytywna                                                                                        

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej - pozytywna 

Wójt – jest to jedna z uchwał śmieciowych. Regulamin nie powinien ulec zmianie a my  

powinniśmy go przyjąć do końca roku. Uchwały śmieciowe wzbudziły wiele kontrowersji na 

terenie całego kraju. Zmiany ustawy śmieciowej która zmieni się w styczniu nie przewidują 

zmiany regulaminu. Pozostałe uchwały śmieciowe powinniśmy podejmować w styczniu, 

dzięki zmianą ustawy będziemy mieli większe możliwości np. stosowania ulg co do tej pory 

było nie możliwe. Faktyczne koszty wyjdą po pierwszym roku, żeby jednak nie było szoku 

cenowego będę chciał zaproponować dopłaty, do mieszkańców - jest to również jedna ze 

zmian w ustawie. 

P. Przewodniczący – czy zostały wprowadzone jakieś istotne zmiany do projektu który 

otrzymaliśmy wcześniej? 

Wójt – są kosmetyczne zmiany wynikające z konsultacji z Nadzorem. 

P. Sekretarz – zmiany w regulaminie są niewielkie dotyczą głównie wykreślenia zapisów 

które są regulowane przez inne przepisy. Nadzór wskazał nam takie zapisy, które 

wykreśliliśmy. Poprosiłam o sprawdzenie  tego regulaminu przez Nadzór żeby uniknąć 

ewentualnych późniejszych zmian regulaminu. Jeśli zostanie przyjęty regulamin w tej wersji 

to nie będziemy mieli żadnych uwag ze strony Nadzoru. 

Radny Piotr Krysztofiak – w podstawie prawnej jest numer „0” wpisany w Dzienniku 

Urzędowym, czy nie powinien być tam inny numer? 

P. Sekretarz – jest tam nr „0” ponieważ jest to dziennik z 2012 roku i tam nie pisze się 

innych numerów tylko „0” 

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                         

przeciw – 0                                                                                                                                     

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

 



Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.   

                                                                           

Wójt – ul. Barcińska, budowa chodnika jest już zakończona, a pozostawiony bałagan zostanie 

uprzątnięty Zarząd Dróg Powiatowych tego dopilnuje bezwzględnie,                                                   

- nie da się uniknąć sytuacji gdy puszczają mrozy i wtedy wszystkie drogi gruntowe są w 

złym stanie, musimy poczekać na osuszenie tych dróg i wtedy dopiero je naprawiamy, ten 

okres musimy przecierpieć, proszę o cierpliwość, takich dróg mamy sporo nie tylko na ul. 

Diamentowej, pracujemy nad tym aby zmniejszała się nam ilość dróg gruntowych, jesteśmy 

w trakcie przebudowy dróg gminnych gruntowych na utwardzone. Docelowo powinniśmy 

doprowadzić do sytuacji w której liczba dróg gruntowych będzie jak najmniejsza, z uwagi na 

koszty ich utrzymania.                                                                                                                           

- przebieg drogi S-6 jest to jeszcze na etapie projektu, nie została wybrana jeszcze ostateczna 

koncepcja jest kilka wariantów ale żaden nie jest jeszcze do końca zatwierdzony, były 

wstępne konsultacje, wywieszaliśmy posiadane informacje na tablicach ogłoszeń, w BIP itd., 

na następną sesję przygotujemy informacje, na jakim to jest etapie. 

 

P. Przewodniczący - z tego typu inwestycjami jest taki problem że nie są one prowadzone 

przez nas i my nie wiele możemy zrobić poza umieszczeniem na tablicach ogłoszeń 

informacji które dostajemy z instytucji które prowadzą takie inwestycje.  

 

Wójt – wiatraki lokalizacja farmy we Wrzosowie – jest to według planów z 2003 roku, 

wszystkie pozwolenia na budowę i decyzje środowiskowe są zgodne z prawem i 

zatwierdzone, nie ma miejsca na dyskusje, nie ma możliwości przesuwania poszczególnych 

wiatraków. Na etapie realizacji inwestycji nie ma możliwości zmiany lokalizacji danej wieży. 

Determinantem odległości jest norma hałasowa, wszystkie dokumenty przeszły przez 

instytucje nad tym czuwają i wszystko jest zgodnie z prawem nie ma możliwości zmiany 

czegokolwiek. Pan Obłoj dostał od nas wszystkie dokumenty o które występował więc ma 

dokładną wiedzę w tym temacie.                                                                                                          

- oświetlenie przy orliku czekamy cierpliwie, kiedyś można było załatwić to szybciej w 

Kołobrzegu teraz niestety załatwiamy takie sprawy w Koszalinie i dlatego to trwa dłużej,         

- Ośr. Zdrowia we Wrzosowie- podjazd i wejście jest jeszcze wszystko to na gwarancji więc 

będziemy obserwować co tam się dzieje i jeśli będzie taka potrzeba będzie to wszystko 

poprawiane. 

 

Ad. 9. Wolne wnioski 

 

P. Przewodniczący – złożył życzenia wszystkim na nowy 2013 rok.  

 

V-ce Przewodniczący Rady Powiatu Pan Antoni Szarmach – podziękował za zaproszenie 

pogratulował Wójtowi, Pani Skarbnik i Radzie za uchwalenie budżetu, złożył wniosek do 

Przewodniczącego aby Posiedzenie rady Powiatu odbyło się w Dygowie, mogłoby zostać 

połączone z otwarciem ścieżki rowerowej i nadaniu imienia dębowi Barnin znajdującemu się 

w Kłopotowie. Złożył życzenia wszystkim na nowy 2013 rok. 

 

Wójt – podziękował za współpracę w kończącym się 2012 roku i złożył życzenia Radnym i 

Sołtysom na 2013 rok.  

 



Sołtys Łykowa – podziękował GOPS i innym sponsorom za pomoc w zorganizowaniu 

imprezy mikołajkowej. W imieniu wszystkich sołtysów złożył wszystkim życzenia na 2013 

rok.  

 

 

 

Na tym porządek obrad XXV Sesji Rady Gminy został wyczerpany i 

Przewodniczący Rady Gminy o godz. 12:20 zakończył jej obrady.  

Protokołował 

 


